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Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Türkiye ve Makedonya arasındaki ilişkilerin öneminin altını 
çizerek, "Makedonya'yı Balkanların ötesinde bölgenin istikrarı ve güvenliği için çok önemli bir ülke 
olarak görüyoruz." dedi.

Çavuşoğlu, resmi temaslarda bulunmak üzere geldiği Makedonya'da mevkidaşı Nikola Dimitrov ile 
gerçekleştirdiği ikili ve heyetler arası görüşmelerin ardından ortak basın toplantısı düzenledi.

Çavuşoğlu, Makedonya'da yeni hükümetin kurulmasından sonra ülkeyi ziyaret eden ilk dışişleri 
bakanı olduğu için büyük bir memnuniyet duyduğunu dile getirerek, Makedonya Cumhurbaşkanı ile 
görüştüğünü ve gün içinde Makedonya Başbakanı ile de görüşeceğini ifade etti.

"Yeni hükümeti ve özellikle de dostum Nikolay'ı tebrik etmek istiyorum. Başarılar diliyorum ve her 
zaman çalışmalarında yanında olacağımızı ve Türkiye olarak destekçi olacağımızı vurgulamak 
isterim." diye konuşan Çavuşoğlu, iki ülke arasındaki diplomatik ilişkilerin 25. yılının kutlandığının 
altını çizdi.

Çavuşoğlu, 25 yılda iki ülkenin çok önemli mesafeler katettiğine dikkati çekerek, "Makedonya'yı 
Balkanların ötesinde bölgenin istikrarı ve güvenliği için çok önemli bir ülke olarak görüyoruz." dedi.

Türkiye ve Makedonya arasındaki ikili ticaret hacminin 460 milyon dolar olduğunu ve 
Makedonya'daki Türk yatırımlarının da 1,2 milyar dolar seviyesine ulaştığının altını çizen 
Çavuşoğlu, "Bunun iki, üç katına çıkması için iş adamlarımızın ilgisini görüyoruz ve bunu da 
başarmak mümkün." ifadelerini kullandı.

Çavuşoğlu, iki ülke arasındaki ilişkilerin geliştirilmesi için karşılıklı üst düzey ziyaretlerin 
sürdürülmesi gerektiğini vurgulayarak, "Sayın Cumhurbaşkanı Gyorge İvanov ve Başbakan Zoran 
Zaev'i ülkemizde ağırlamaktan büyük mutluluk duyacağız." diye konuştu.

Türkiye'nin Makedonya'yı her alanda desteklediğini belirten Çavuşoğlu, "İnanıyorum ki ilişkilerimizi 
hak ettiği daha da ileri bir noktaya götüreceğiz." dedi.

"Bu bölgenin istikrarı, Avrupa'nın istikrarıdır"

Çavuşoğlu, Makedonya'nın NATO üyeliğini en çok hak eden ülke olduğunun altını çizerek, "Suni 
isim gibi engellerin ortaya çıkarılması bölgeye ve Makedonya'ya haksızlıktır." ifadesini kullandı.



Türkiye'nin, Makedonya'nın NATO'ya üyelik sürecine en güçlü şekilde destek vermeye devam 
edeceğini vurgulayan Çavuşoğlu, aynı şekilde Avrupa ülkelerine ve Avrupa Birliği'ne (AB) 
Makedonya'ya daha fazla yapıcı ilgi göstermelerini teşvik edeceğini dile getirdi.

"Bu bölgenin istikrarı, Avrupa'nın istikrarıdır." diye konuşan Çavuşoğlu, TİKA'nın bu bölgedeki 
faaliyetlerinin de artarak süreceğini belirtti.

Çavuşoğlu, Makedonya'da yaşayan Türk toplumunu, iki ülke arasında önemli bir köprü olarak 
gördüğünün altını çizerek, "Farklı etnik ve dini grupların uyum içinde yaşaması bakımından 
Makedonya, Avrupa'ya ve ötesine örnek bir ülkedir." dedi.

Aktif siyasete girdiğinden beri Makedonya'ya ilgi gösterdiğini hatırlatan Çavuşoğlu, Makedonya'nın 
geçmişte yaşadığı sorunlardan ders alarak yoluna devam eden bir ülke olduğunu dile getirdi.

"Önemli olan Makedonya'nın karar vermesidir"

Bakan Çavuşoğlu, Türkiye'nin Makedonya'yı anayasadaki ismiyle ilk tanıyan ülke olduğuna işaret 
ederek, her platformda Makedonya'yı anayasal ismiyle savunduğuna ve desteklediğine dikkati 
çekti.

Makedonya'nın Avrupa Konseyi ve AGİT üyesi olduğunu vurgulayan Çavuşoğlu, NATO üyeliği için 
Makedonya'nın NATO ile veya üye ülkelerle varacağı her türlü mutabakatı Türkiye'nin 
destekleyeceğini belirtti.

Çavuşoğlu, "Burada önemli olan Makedonya'nın karar vermesidir. Makedonya'nın vereceği 
kararların arkasında dururuz ve bunu uluslararası platformlarda da savunuruz." dedi.

"Yatırımın önündeki bürokrasi engelini azaltmalıyız"

Çavuşoğlu, Türk firmalarının Makedonya'da yatırım yapmaya yönelik ilgilerinin katlanarak devam 
ettiğini vurgulayarak, Türk firmalarının buradaki yatırım miktarının 1,2 milyar dolar civarında 
olduğunu kaydetti.

Türkiye'nin en büyük firmalarının Makedonya'da yatırım yaptığını ve yapmaya devam ettiğini 
belirten Çavuşoğlu, şöyle devam etti: 

"Türkiye'de olsun, Makedonya'da olsun yatırımın önündeki en büyük engel bürokrasidir. O yüzden 
bürokrasiyi azaltıcı adımları birlikte atmamız gerekiyor. Zaten hukuki alt yapısını güçlendirmek için, 
yatırımların karşılıklı teşvik edilmesi ve korunması anlaşmalarımız, çifte vergilendirmenin 
önlenmesiyle ilgili anlaşmalarımız var. Bunları gerektiğinde güncelleriz. Hukuki alt yapımız var 
fakat bürokrasiyi azaltıp firmaların önünü açmamızda fayda var."

Çavuşoğlu, Türk firmaların Makedonya'daki yatırımlarının, ülkede istihdam sağladığına dikkati 
çekerek, "Biz iktidara geldikten sonra aldığımız tedbirlerle, bizden önce yılda ortalama 1 milyarlık 
yabancı doğrudan gelen küresel yatırım miktarını kriz öncesinde yılda 22 milyar dolara çıkardık. Şu 
anda da 16-17 milyar dolar civarında ki bu rakamı artırmak için adımlar da atıyoruz. Eminiz ki 
birlikte çalıştığımız zaman burada Türk firmalarının yatırım miktarını arttırırız." dedi.
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